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A Magyar Népköztársaság 
ENSZ-küldöttsége őszinte sa j -
nálatát és elégedetlenségét 
fejezi ki amiatt, hogy a Vi-
etnami Demokratikus Köz-
társaság és a Dél-vietnami 
Köztársaság ENSZ-felvétele 
mind máig nem nyert megol-
dást — jelentette ki az 
ENSZ-közgyűlés péntek esti 
plenáris ülésén Szarka Ká-
roly miniszterhelyettes. A 
magyar küldöttség vezetője 
hangsúlyozta, hogy a világ-
szervezet tagállamai túlnyo-
mó többségének támogatása 
ellenére a két ország tagfel-

vételét semmivel sem igazol-
ható módon megakadályoz-
ták. 

Meggyőződésünk — mon-
dotta —, hogy a közgyű-
lés nem csak felvételük je-
lentőségét veszi, fontolóra, 
hanem megfelelő határozott-
sággal az ügyet a Biztonsági 
Tanács elé is visszautalja. 
MindaVDK, mind a Dél-vi-
etnami Köztársaság minden 
vonatkozásában megfelel az 
alapokmány ú j tagállamok 
felvételére vonatkozó előírá-
sának. Felvételük határozot-
tan erősítené az Egyesült 

Nemzetek Szervezetét és 
célját: a béke és a nemzet-
közi biztonság megszilárdí-
tását. 

A Magyar Népköztársa-
ság ENSZ-küldöttsége — 
hangoztatta Szarka Károly 
miniszterhelyettes — sürgeti 
a közgyűlést, tegye meg a 
megfelelő lépéseket annak 
érdekében, hogy megvalósul-
jon a tagállamok abszolút 
többségének e két állam 
ENSZ -felvételét il'lető köve-
telése. 

(Folytatás a 2. oldalorr:) 

A PKP nyilatkozata az új 
portugál kormányról 

A közgyűlés a két Vietnam felvétele mellett 

Magyar felszólalás 
az ENSZ-ben 

Jól halad a partfal építése 
Idén 30 millió forint értékű munkát végeznek 

Súlyos összecsapás Portóban 
Az ú j portugál kormány-

ban Melo Antunes őrnagy 
kapta a külügyminiszteri 
tárcát. Alraeida e Costa ten-
gerészkapitány a belügymi-í 
niszterit és Salgado Zenha 
szocialista párti politikus a 
pénzügyit. Meglepetésnek 
számít, hogy a kabinetben 
helyet kapott tudományos 
kutatásügyi miniszterként a 
jobboldali nézeteiről 
Vitor Alves őrnagy. 

Á kormánynak tízennégy 
tagja van a miniszterelnö 
kön kívül. A PKP tagjaként 
Veiga de Oliveira kapott tár-
cát: minisztériuma a társa-
dalmi fejlesztésügyi kérdé-
sekkel foglalkozik. 

A kormány beiktatása után 
mondott beszédében Gomes 
elnök „pragmatikus és konst-
ruktív hozzáállást" sürgetett 
a legnehezebb körülmények 
között élő portugálok élet-
színvonalának emeléséért. 
Hangoztatta, hogy az új kor-
mány „többpárti kompro-
misszum" rébén jött létre. 
Felszólított a gazdasági csata 
megvívására és a forradalom; 
vívmányainak megvédésére. 
„Szocializmust kell építe-
nünk" — mondta Gomes. 

Azevedo tengernagy, a ha-
todik ideiglenes kormány 
miniszterelnöke közölte, hogy 
kormányának egyik fő tö-
rekvése lesz a közrend, még-
pedig a demokratikus köz-
rend helyreállítása. Kijelen-
tette. hogy kabinetjét nem 
koalíciós, hanem egységkor-
mánynak tekinti. A kormány 
programjában foglaltakat 
idézve, „pluralista szocializ-
mus" építésére utalt, de 
hangoztatta egy „portugál 
szocialista köztársaság" m a j -
dani megteremtésének szük-
ségességét is. A gyarmatosí-
tás felszámolásáról szólva 
azt mondta, hogy folytatják 
a folyamatot. A 14 éves 
gyarmati háború számos sú-
lyos következményeként 
utalt az Angolából és Ti-, 
mórról elmenekülő tízezrek-
re. „Igyekszünk enyhíteni 
szenvedéseiket" — mondta 
Azevedo. 

„A kormány — összetétele 
miatt — távolról sem felel 
meg azoknak az erőknek, 
amelyek érdekeltek a forra-
dalmi folyamat biztosításá-
ban, A Portugál Kommunista 
Pár t bírálja a Demokratikus 
Néppárt (PPA) tagjainak 
részvételét. A szocialista 

tevékenysége, valamint az csára rátámadt a haladó asz. 
erőviszonyok nem indokolják szetételű városi tanács mel-
azt sem, hogy a szocialisták_ lett tüntető munkásokra, és 
nak ennyi tárcájuk legyen" közülük többet súlyosan 
— állapítja meg a Portugál megsebesített. 
Kommunista Pár t mára vir- A dolgozók azért vonultak 
radóra kiadott nyilatkozata. 

Sülyos összecsapás színhe-
lye volt pénteken a késő esti 

ismert órákban az észak-portugáliai 
Porto városa: a rendőrség aí 
polgári kormányzó paran-

az utcára, hogy megakadá-
lyozzák a jobboldali körökl 
arra irányuló törekvését, 
hogy eltávolítsák a tanács-
ból a nép küldötteit és; saját 
embereiket ültessék * he-
lyükre. 

S o m o g y i K ü r o t y n í fe lvé te l® 
A Lenin kőrútnál épülő pilléreken Suti Pál vasbetonszerelő szonciaiisia 

brigádja dolgozik ; 
Amlbta hozzákezdtek • a 

szegedi partfal újjáépítésé-
hez, szinte periódusszerűen 
követték egymást a Tisza 
magas árhullámai, amelyek 
a rakpart elöntésével lassí-
tották. sőt hátravetették a 
munkát. Tavaly négyszer, az 
idén kétszer öntötte el a rak-
partot a víz és volt kint tar-
tósabban. Több kisebb ára-
dás is zavarta az építőket. 

Javuló minőség 

Munkaverseny 
a konzervgyárban 

A Szegedi Konzervgyár 
idei célkitűzései eddig csak 
részben váltak valóra, mivel 
zöldség- és gyümölcsfélékből 
— a kedvezőtlen időjárás 
miatt — a vártnál lényege-
sen kevesebb érkezett be a 
földekről. Az elmúlt napok 
napsütéses időjárása azonban 
kedvezett a betakarítást 
végző mezőgazdasági dolgo-
zóknak, így év végéig a kon- és 
zervgyár eredményei is ja-
vulhatnak 

A munkakörülmények ja- részt 
vitása érdekében sterilizáló-
berendezést helyeztek üzem-
be a z idén. Ezzel sikerült 
csökkenteni a nehéz fizikai 
munkát. Áttelepítették és ú j 
berendezésekkel látták el a 
mosodát is, hogy könnyeb-
ben tisztíthassák a munka-
ruhákat. 

Idén először indult vezető-
szakmunkás-továbbképző 

a termelőmunka 
minőségének javítását, s a 
szervezettség fokozását vár-
ják. Hasonló céllal alakítot-
ták meg — a Juhász Gyula 
Művelődési Központtal 
együttműködve a brigádve-
zetők klubját. A program 
keretében értékes előadáso-
kat és tájékoztatókat hall-
gatnak a brigádvezetők és 
a -tagok. A konzervgyáriak 

tant politikai törekvései. é s i ú j a b b sikerekkel kecsegtet. 

A gyár brigádjainak igye-
kezete a gyakori anyaghiány 
ellenére is dicsérhető. Első-
sorban azért, mert sokat tö-
rődtek munkájuk minőségé-
nek javításával. Az üzemré-
szekben egymás után vezet-
ték be, s tették szokássá a 
DH-munkarendszert. Külö-
nösen a főzelék-, a sűrítő- és 
a dobozüzemben, valamint a 
hal- és húsgyártásnál ala-
kultak jól a minőségi mu-
tatók. A gyümölcsüzemben 
azért nem hozhatta meg a 
DH-munkarendszer a várt 
sikert, mert sok esetben ele-
ve nem volt megfelelő a 
gyümölcsök minősége. 

Az első félévben 18 szá-
zalékkal több újítást adtak 
be a dolgozók, mint a tava-
lyi év hasonló időszakában. 
A z elfogadott ötletek száma 
közel 88 százalékkal, a gaz-
dasági eredmény pedig 515 
ezer forinttal növekedett. A 
fiatal újítók hónapja most 

tanfolyam. A z oktatástól — részt vehetnek a központ 
amelyen főként művezetők szakköreinek foglalkozásain 
és csoportvezetők vesznek is. 

Ennek ellenére az 1975-re 
tervezett munkával elké-
szül a kivitelezést végző Al-
sótiszavidéki Vízügyi Igaz-
gatóság — várhatóan de-
cember közepére. 

Dr. Kováts Gábor, az 
ATIVIZIG termeltetési 
igazgatóhelyettese az .építés 
előrehaladásával kapcsolat-
ban elmondotta, hogy a 
mintegy 200 milliós beruhá-
zásból eddig közel 72 millió 
forint értékű munkát végez-
tek el, s ebből az összegből 
az Idén 30 millió forintot tel-
jesítenek. Az alvállalkozó-
ként szereplő .Vízügyi Építő 
Vállalat elkészült a résfal 
építésével a közúti híd és a 
Lenin körút közötti folyósza-
kaszon. Ugyanitt év végéig 
a felső támfal építésével is 
elkészülnek. A végleges asz-
faltburkolat azonban egye-
lőre elmaradt, mert munka 
közben még nehéz gépek 
közlekednek majd az úttes-
ten. 

Szeged lakossága élénk ér-

tatóan nyilatkozott. Á jelen-
leg látható lépcsőfokok csak 
alapot képeznek. A végleges 
lépcsők előregyártott ele-
mekből készülnek, és beépí-
tésüket még az idén meg-
kelik. A lépcsők kiképzése 
olyan lesz, hogy minden bi-
zonnyal megnyeri majd a 
város lakóinak tetszését, 

Áz álsó rakparton szük-
séges folyamatos munkát a 
jelenlegi alacsony vízállás 
sem teszi lehetővé. Mintegy 
másfél méterrel még kisebb 
vízszint kell az úgynevezett 
szivárgók beépítésére. Ezek 
helyét ugyan a lerakódott 
iszaptól minden áradás után 
kitakarították, de ismét be-
rakódott iszappal. A közúti 
hídtól lefelé eső szakaszem 
folyamszabályozást végeznek, 
a rőzsapokrócozást, kőszórást 
erősítik. Jövőre az egész al-
só szakaszon — a vízműtől a 
Roosevelt térig — megépítik 
a támfalat, anélkül, hogy a 
sétány fáit megbolygatnák. 
A híd feletti szakaszon vi-
szont a kész munkát szeret-dekiődéssel kíséri a partfal __ 

építését, valamint a folyón n ék"á t adn7"a ' városnak.' 
vegzett munkakat . A szemlé-
lőnek egyelőre kétsége tá-
mad — a még be nem feje-
zett mű láttán —, hogy az 
épülő lépcső vajon megfe-
lel-e majd az esztétikai kö-
vetelményeknek is. Dr. Ko-
váts Gábor erről megnyug-

A partfal teljes építésével 
1978-ban készülnek el, ha 
nem szólnak közbe magas,' 
tartós árhullámok, amelyek 
eddig is késleltették, meg-
megakasztották a munkát . 

te. F . 

görgősoron érkező paradicsomokat Pécsi Jánosné 
leánya, Pécsi Erzsébet szemléli 

Véget ért a társadalom-
tudósok nemzetközi 

konferenciája 
Befejeződött a Magyar Tu- az MSZMP Politikai Bízott-

dományos Akadémia és az ságának tagja, a KB t i tkára 
MSZMP KB Társadalomtu- nyitott meg — Lakos Sán-
dományi Intézete szervezésé- d o r a z M S Z M P K B te j a 
ben het szocialista ország — , , , 5 J ' 
Bulgária, Csehszlovákia, T a r sadalomtudomanyi Intéá 
Lengyelország, Magyaror- z e t igazgatója, valamint Kö-
szág, Mongólia, a Német De- peczi Béla, az MTA főti tkár-
mokratikus Köztársaság és a helyettese, találkozott a kül-
Szovjetunió - részvételével döttségekkel. V. J . Pavlov, a 
rendezett nemzetközi koníe- Szovjetunió magyarországi 
rencia, amelyen Kuba kép- nagykövete baráti beszélge-
viselője megfigyelőként vett tésen látta vendégül a tudo-
r e s z t - mányos tanácskozáson részi 

A nemzetköz! tanácskozá- vett magyar é s szovjet ü*-
i - s o n — a m e l y e t Ö a ó a s M i k l ó ^ d r é ő k a f t . 
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